
 

 

 

12. april 2018 

 
mh@sdu.dk 
T +4565504333 
M +4560114333 
 

Syddansk Universitet 
Campusvej 55 
5230 Odense M 
T +45 6550 1000  
www.sdu.dk 
 

HR-service 

 

 
Punkter til drøftelser 
 
1. Status på den nuværende proces 
2. Drøftelse af rapportering 
3. Drøftelse af processen fra kortlægning til handling 
4. Tidsplan  
 
1. Status på den nuværende proces 
Vi afslutter APV processens trin 1 om undersøgelsens setup med følgende status: 
• Spørgeskemaet har fået tilføjet en lille uddybning af spørgsmål 30a om stress og revideret 

den forklarende tekst. Rettelserne er oversat og har været til gennemgang hos native spea-
ker. Nærmeste ledelse er præciseret på engelsk. Spørgeskemaet er fremsendt til Rambøll 
og bliver nu lagt i den elektroniske Rambøll i SurveyXact. 

• Email tekster til brug for velkomstmail, 2 rykkermails og takkemail er gennemskrevet og 
oversat og afleveret til Rambøll 

• Enhedernes ønsker til delrapportering afviger ikke væsentligt fra hvad vi tidligere har set, 
pånær Det Tekniske fakultet nu også har etableret enheder, som de gjorde i den mellemlig-
gende undersøgelse i 2017. 

• Enhedernes ønsker til supplerende spørgsmål ligger også fint på niveau med hvad vi tidli-
gere har set. Flere ønsker at stille samme spørgsmål som tidligere. 

• Sekretærgruppen FANE er blevet orienteret om den forestående proces. 
 

Styregruppen ønskede at fastsætte deadline for udarbejdelse af tids- og handlingsplan den 1. 
maj for at sikre momentum i arbejdet. 
 
Styregruppen ønsker at få mulighed for at gennemgå de supplerende spørgsmål i forbindelse 
med evaluering af APV og trivselsmålingen 2018 med henblik på at vurdere om der er noget, 
der skal løftes ind i hovedmålingen. 
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 Side 2 

 
Styregruppen drøftede om omfanget af spørgsmål om stress blev for meget så man i stedet 
skulle lægge op til uddybning i lokale opfølgende undersøgelser. Da det ny spørgsmål kun ram-
mer de, der ofte føler sig stresset i arbejdet vurderede styregruppen at nuværende løsning fast-
holdes. 
Dog fandt styregruppen med den nuværende formulering af 30a, at der lægges for meget op til 
at angive mange årsager. Styregruppen ønskede en ændring til: ”Hvad er dit bud på mulig år-
sag (sæt gerne flere krydser)”. 
 
Der har været en henvendelse fra en enhed med lav tilknytning af medarbejdere til SDU. Styre-
gruppen præciserede at man ønsker at holde fast i reglerne om respondentdeltagelse. Det er 
vigtigt at respondenterne har en egentlig tilknytning og indgår i det daglige arbejdsmiljø. Styre-
gruppen foreslår at man lokalt laver en alternativ undersøgelse på medarbejdernes primære ar-
bejdsplads. 
 
Styregruppen har præciseret, at de generelle principper for hovedundersøgelsen også skal 
gælde for de supplerende spørgsmål. Styregruppen bemærker, at der blandt de fremsendte 
spørgsmål er spørgsmål, der er formuleret upræcist eller falder udenfor undersøgelsens formål. 
Det er ikke et selvbærende argument at man har spørgsmål man har formuleret i egne undersø-
gelser man godt vil have gentaget for at måle fremdrift. 
 
Styregruppen resumerede således sine hovedprincipper for supplerende spørgsmål: 
• Ligestilling ikke er en del af undersøgelsens område. 
• Evaluering af ledelsesperson er ikke en del af undersøgelsen. Der kan anvendes daglig le-

delse. 
• Spørgsmålene skal teknisk set formuleres tydeligt og klart med samme spørgeteknik og op-

bygning af svar som i hovedundersøgelsen. 
• Der må ikke ske yderligere opdeling af respondentgruppen ved formuleringer, der kun skal 

svares på af en afgrænset gruppe medarbejdere enten fx pga deres stillingskategori eller 
på baggrund af tidligere svar. 

Styregruppen bad sekretariatet om at vende tilbage til enhederne endnu en gang i forhold til en 
tilretning eller bortfald af spørgsmål iht principperne. 
 
2. Drøftelse af rapportering 
Styregruppen ønskede at rapprterne leveres i henhold til SDUs farveskala. 
 
Styregruppen ønsker at rapporter lægges på sharepoint, der er en mere fremtidssikret løsning 
end hvad SDUnet kan tilbyde af muligeheder. 
 
3. Drøftelse af processen fra kortlægning til handling 
Styregruppen nåede ikke at drøfte dette punkt. Drøftes på nyt styregruppemøde. 
 
4. Tidsplan  
Tidsplanen holder. 


